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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

    
Výbor pro infrastrukturu, technickou 
vybavenost a životní prostředí ZHMP  

 

ZÁPIS z 29. jednání 
Výboru pro infrastrukturu, technickou vybavenost a životní prostředí ZHMP konaného  

dne 9. 11. 2021 v 15:00 hod. 
1. patro, místnost č. 135, Nová Radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 

     

Přítomni: RNDr. Jana Plamínková, Mgr. Vít Zeman, Tomáš Vojtíšek, MBA, Ing. Eva Tylová, Tomáš Murňák, 
Bc. Tomáš Štampach, Ing. Vladimír Schmalz, Ondřej Růžička (příchod 16.10 hod) 

Omluveni: RNDr. Marcela Plesníková, Mgr. Jakub Lepš M.A., Milan Maruštík  
Hosté: Ing. Petr Hlubuček (náměstek primátora HMP), Ing. Jaroslav Klusák Ph.D. (Pražské společenství 

obnovitelné energie), Ing. Radim Polák (OCP MHMP), Bc. Martin Kotouč (DPC MHMP), Zuzana Drhová 
(Pražský inovační institut) 

Jednání řídila: RNDr. Jana Plamínková, předsedkyně Výboru pro infrastrukturu, technickou vybavenost a životní 
prostředí ZHMP      

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Schválení navrženého programu jednání, volba ověřovatele zápisu  

3. Souhrnná informace o tiscích předkládaných do ZHMP 

4. Souhrnná informace o tiscích předkládaných do RHMP 

5. Informace o zřízení příspěvkové organizace Pražské společenství obnovitelné energie 

6. Informace o přípravě nové vyhlášky o místním poplatku za odpad - OCP MHMP 

7. Strategie pro přechod na cirkulární ekonomiku - Pražský inovační institut 

8. Různé 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 

Zasedání Výboru pro infrastrukturu, technickou vybavenost a životní prostředí ZHMP bylo zahájeno v 15.00 hod  
a řídila ho předsedkyně výboru RNDr. Jana Plamínková. Předsedkyně výboru přivítala přítomné členy a dále 
konstatovala, že výbor je usnášeníschopný tím, že je přítomna nadpoloviční většina členů. Členové výboru byli řádně 
pozváni a obdrželi všechny projednávané materiály. Omluveni byli Marcela Plesníková a Milan Maruštík. 

2. Schválení navrženého programu jednání, volba ověřovatele zápisu a schválení minulého zápisu 

usnesení k bodu 2. 

2.1 výbor souhlasí s navrženým programem jednání 

přijato jednohlasně, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0 

2.2 výbor souhlasí, aby se ověřovatelem zápisu stal Tomáš Murňák 

přijato jednohlasně, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0 

Předsedkyně výboru konstatovala, že byl zápis rozeslán elektronicky a nebyly k němu žádné připomínky. 
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3. Souhrnná informace o tiscích předkládaných do ZHMP 

Předsedkyně výboru konstatovala, že tisky byly zaslány v předstihu a nebyly k nim připomínky. Dále představila 
jednotlivé tisky, které byly technického charakteru a zodpověděla dotazy.  

usnesení k bodu 3. 

3.1 výbor doporučuje ZHMP tisky Z-9181, Z-9740 a Z-9746 ke schválení 

Přijato , pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0  

4. Souhrnná informace o tiscích předkládaných do RHMP 

Předsedkyně výboru uvedla, že přehled tisků za období od 18. 10. do 8. 11. 2021 členové obdrželi elektronicky. 
Náměstek primátora Ing. Petr Hlubuček představil informační tisk k ZEVO Malešice, dále tisky týkající se Standardů 
pro plánování, výsadbu a péči o uliční stromořadí a Standardu pro plánování se srážkovou vodou na území HMP. 

usnesení k bodu 4. 

4.1 výbor bere na vědomí informaci o tiscích schválených v RHMP 

přijato jednohlasně, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0 

5. Informace o zřízení příspěvkové organizace Pražské společenství obnovitelné energie 

Předsedkyně výboru předala slovo Ing. Jaroslavovi Klusákovi, Ph.D., vedoucímu oddělení energetického 
managementu. Ten stručně představil činnost a důvody vzniku PSOE, pilotní projekt - potenciál solární energie na 
střechách a fasádách, průměrné náklady na výrobu elektřiny z FVE a VTE, modely komunitní energetiky, výrobny 
OZE, programy na finanční podporu projektů aj. Dále přítomné informoval, že do programu se lze přihlásit přes 
www.pripojdum.cz.  

V následné diskuzi se Ing. Vladimír Schmalz dotázal na licence, agregace, poplatky za distribuci, návratnost projektů 
aj. Další detailnější odpovědi byly přislíbeny písemné podobě. Ing. Hlubuček doplnil, že technické a legislativní rámce 
pilotního projektu jsou aktivně řešeny a samotná aktivita povede k energetické soběstačnosti obyvatel Prahy.  

Ing. Tylová poděkovala za činnost společenství a vyjádřila podporu. Ing. Jaroslav Klusák, Ph.D. doplnil, že na projektu 
spolupracují s Martinem Bursíkem a Tomášem Voříškem. Za představené informace předsedkyně výboru 
poděkovala. 

6. Informace o přípravě nové vyhlášky o místním poplatku za odpad - OCP MHMP 

Slovo si na úvod vzal náměstek primátora Ing. Petr Hlubuček, nejdříve představil návrh obecně závazné vyhlášky, 
která na území hl. m. Prahy zavede místní poplatek za odkládání komunálního odpadu k 1. 1. 2022. Náměstek 
primátora Ing. Petr Hlubuček následně požádal výbor o stanovisko ke stanovení místního poplatku za komunální 
odpad.  
Následnou prezentaci přítomné provedli vedoucí oddělení odpadů OCP MHMP Ing. Radim Polák a zástupce odboru 
daní, poplatků a cen MHMP Bc. Martin Kotouč. Byl řešen legislativní rámec a podoba poplatku pro HMP, odhad 
dopadu přijetí právního předpisu HMP do rozpočtu HMP.  

V diskuzi Ing. Vladimír Schmalz upozornil na velký nárůst poplatku v sídlištní zástavbě, což může být vzhledem 
k celkovému růstu nákladů problém. Dále zmínil, že velký časový přes způsobí, že nebude možné problematiku více 
diskutovat a připravit se na optimalizaci. Bc Kotouč uvedl, že problematika byla konzultována s ministerstvem  
a aktuálně lze výstupy představit. Dále uvedl, že nelze nastavit jednotnou sazba, která by ovlivnila všechny stejně. 
RNDr. Štěpán Kyjovský dodal, že nutno navýšit ceny i z důvodu, že k tomu cca 17 let nedošlo. Paní předsedkyně 
uvedla, že není dále možné financovat navýšení z peněz, které by měly jít do investic. Dále upozornila, že biologický 
odpad se bude svážet zdarma a bude tedy větší prostor k třídění a tím snížení objemu nádob. Biologický odpad tvoří 
až 40% celkového objemu odpadu. Ing. Štampach upozornil na problém, který by mohl nastat, a to že bude vznikat 
nepořádek kolem odpadových stanovišť, ať už z důvodu špatně nasmlouvané velikosti nádob nebo 
nedisciplinovanosti obyvatel nemovitosti, kteří zde žijí v pronájmu. Členové výboru byli vyzváni k návrhu usnesení. 

usnesení k bodu 6. 

Ing. Vladimír Schmalz navrhl usnesení ve znění 

6.1 výbor doporučuje, aby se RHMP zabývala příslušnými adaptačními a komunikačními opatřeními před 
zdražením poplatku za svoz komunálního odpadu, aby měli obyvatelé hl. m. Prahy čas se změnou 
svozového systému upravit objem nádob a frekvenci svozu 

nebylo přijato, pro: 2, proti: 0, zdržel se: 6 
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Tomáš Murňák navrhl usnesení ve znění 

6.2 výbor doporučuje ZHMP stanovit poplatek za odpad na 0,45 Kč za litr odpadu 

nebylo přijato, pro: 2, proti: 0, zdržel se: 6 

RNDr. Jana Plamínková navrhla usnesení 

6.3 výbor doporučuje ZHMP stanovit poplatek za odpad na 0,50 Kč za litr odpadu 

nebylo přijato, pro: 4, proti: 0, zdržel se: 4 

Ing. Eva Tylová navrhla usnesení 

6.4 výbor doporučuje ZHMP stanovit poplatek za odpad na 0,40 Kč za litr odpadu 

nebylo přijato, pro: 2, proti: 0, zdržel se: 6 

7. Strategie pro přechod na cirkulární ekonomiku - Pražský inovační institut 
Předsedkyně výboru přivítala Ing. Zuzanu Drhovou a předala jí slovo. Ta prezentovala materiál „Cirkulární Praha 2030 
– Strategie HMP pro přechod na cirkulární ekonomiku“. Toto téma bylo na programu výboru dne 1. 9. 2021, kde byly 
představeny informace o přípravě materiálu. Nyní je strategie připravena ke schválení. 

7.1 výbor se seznámil s připraveným návrhem Strategie pro přechod na cirkulární ekonomiku – Cirkulární 
Praha 2030 a doporučuje ji předložit ZHMP ke schválení 

přijato, pro: 6, proti: 0, zdržel se: 1 

8. Různé 

RNDr. Jana Plamínková poděkovala za účast a konstatovala, že další jednání bude 14. 12. 2021 od 16 hod. 

 
 

 

 
RNDr. Jana Plamínková 

předsedkyně Výboru pro infrastrukturu, technickou vybavenost a životní prostředí ZHMP 
 
 
 
 

Tomáš Murňák 
ověřovatel zápisu, místopředseda Výboru pro infrastrukturu, technickou vybavenost a životní prostředí ZHMP 

 
Zapsala: Ing. Monika Kadlecová, tajemnice Výboru pro infrastrukturu, technickou vybavenost a životní prostředí ZHMP   


